
PROTOKÓŁ Nr 75/2024 

LXXV sesji Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice 

z 5 lutego 2024 r. 

Miejsce obrad – Filia nr 16 Biblioteki Raczyńskich przy ulicy Muszkowskiej 1a 

1. Otwarcie sesji, powołanie protokolanta, przedstawienie porządku obrad. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 19:11. Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący 

Rady Osiedla p. Przemysław Polcyn. Przewodniczący Rady powitał zebranych, stwierdził 

obecność 10 radnych. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta 

powołano p. Sulisławę Głodowską, pracownika Oddziału Obsługi Północ Wydziału Wspierania 

Jednostek Pomocniczych Miasta. Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad, 

który stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Przewodniczący Zarządu p. Witold Puchalski zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad 

o punkt 16A – „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania 

o ustalenie cen i opłat za korzystanie z mienia komunalnego przekazanego do korzystania Osiedlu 

Krzyżowniki-Smochowice, położonego pomiędzy ulicami Tczewską, Lubowską i Braniewską.” 

Następnie przedstawił okoliczności dotyczące złożenia projektu uchwały. Poinformował, 

że od Wydziału Wspierania Jednostek Pomocniczych Miasta wpłynęło pismo w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wnioskiem. W głosowaniu wzięło udział 

10 radnych. Wyniki: 

-za – 10, 

-przeciw – 0, 

-wstrzymało się – 0. 

Porządek obrad uzupełniono o punkt 16A.  

2. Oświadczenia. 

Brak. 

3. Komunikaty. 

Przewodniczący Rady poinformował, że: 

▪  kolejne sesje planowane są na 4 marca i 8 kwietnia, 

▪ od Wydziału Gospodarki Komunalnej otrzymano prezentacje dotyczącą inwestycji 

lokalnych, 

▪ wybory do Rad Osiedli planowane są na 12 maja. 



4. Informacje Komisji działających przy Radzie Osiedla. 

Przewodniczący Komisji Planowania, Porządku i Bezpieczeństwa p. Witold Puchalski 

poinformował o:  

▪ spotkaniu z Zarządem Zieleni Miejskiej, gdzie głównym tematem było założenie instalacji 

elektrycznej i umiejscowienie kontenerów na terenie przy ul. Braniewskiej, 

▪ spotkaniu z Zarządem Dróg Miejskich, gdzie poruszany był temat bieżących napraw 

na drogach osiedlowych, 

▪ zmierzającym do końca pracom na ul. Architektów oraz sprawie szykany na skrzyżowaniu 

z ulicą Starogardzką,  

▪ na ul. Kwidzyńskiej pojawił się znów problem kłopotliwego klubu nocnego, 

▪ odpowiedzi w spawie oświetlenia na ul. Międzyzdrojskiej. 

Przewodniczący powiedział, że na dyżur 28.02 zaproszeni zostali mieszkańcy ul. Mrzeżyńskiej 

w związku z planami budowy ulicy. 

5. Informacje Zespołu redakcyjnego „Nasze Krzyżowniki–Smochowice”. 

Przewodniczący Zarządu p. W. Puchalski poinformował, że do następnego wydania gazetki 

materiały zbierane będą do 10 marca.  

6. Sprawozdanie Zarządu z wydanych opinii i rozpatrzonych spraw w związku 

z upoważnieniem Zarządu Osiedla wyrażonym w uchwale nr II/6/VIII/2019 Rady Osiedla 

oraz przedstawienie bieżącej informacji z prac Zarządu w okresie między sesjami Rady. 

Pomiędzy sesjami Rady nie odbywały się posiedzenia Zarządu.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego 

z działalności Zarządu Osiedla za rok 2023. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Zarządu omówił działalność Zarządu w 2023 roku oraz realizację zadań, która 

nastąpiła w tym okresie.  

Wobec braku uwag, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 

10 radnych. Wyniki: 

- za – 9, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 1. 

Uchwała nr LXXV/245/VIII/2024 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 



8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku inwestycyjnego 

na realizację infrastruktury z udziałem ludności. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Pani Maria Najewska zapytała czy budowa ulicy to nie jest szerszy zakres zadania niż budowa 

nawierzchni. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że to jest to samo. Wobec braku uwag Przewodniczący Rady 

zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 10 radnych. Wyniki: 

- za – 10, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr LXXV/246/VIII/2024 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie diet dla członków organów Osiedla. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Zarządu wniósł autopoprawkę polegającą na zmianie w § 1 słowa „luty” na słowo 

„styczeń”. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 

10 radnych. Wyniki: 

- za – 10, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr LXXV/247/VIII/2024 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do wydziałów i miejskich jednostek 

organizacyjnych o dokonanie zmian w planach finansowych na 2024 rok. 

Przewodniczący Zarządu omówił przyczyny zmian w planach finansowych.  

Radny Radosław Sekulski zaproponował zmianę, żeby zamiast słowa „ping pong” używać 

wyrażenia „tenis stołowy”. 

Przewodniczące Rady poinformował, że należy używać nomenklatury, która była użyta w planie 

wydatków.  

O godzinie 19:44 sesję opuścił p. Henryk Lubawy. Od tej chwili w sesji brało udział 9 radnych.  

Radna Dorota Matkowska zaproponowała zmianę nazwy zadania do Wydawnictwa Miejskiego 

Posnania. W trakcie dyskusji ustalono nową nazwę zadania.  



Przewodniczący Zarządu jako wnioskodawca projektu wniósł autopoprawkę polegającą na zmianie 

w § 1 nazwy zadania z „Produkcja leżaków z nadrukiem logo Rady Osiedla” na „Produkcja 

leżaków z nadrukiem nazwy: Osiedle Krzyżowniki-Smochowice”. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Wobec braku uwag Przewodniczący Rady 

zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. Wyniki: 

- za – 9, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr LXXV/248/VIII/2024 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Zarządu Zieleni Miejskiej 

o uwzględnienie, przy zawieraniu umów, warunków wynajmu obiektów sportowo-

rekreacyjnych przy ul. Braniewskiej. 

O godzinie 19:48 na sesję powrócił p. H. Lubawy. Od tej chwili w sesji bierze udział 10 radnych.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Pan H. Lubawy zauważył, że w załączniku wymienione są tylko niepubliczne placówki oświatowe, 

a zapytał co z publicznymi.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że publiczne jednostki oświatowe traktowane są jako miejskie 

jednostki organizacyjne. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 

10 radnych. Wyniki: 

- za – 10, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr LXXV/249/VIII/2024 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania planowanego przez Miasto 

zbycia nieruchomości miejskiej przy ulicy Słupskiej. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Pani M. Najewska poprosiła o wskazanie danej działki na mapie.  

O godzinie 19:55 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.  

Przewodniczący Rady o godzinie 20:05 wznowił obrady. W sesji bierze udział 10 radnych 



Przewodniczący Rady wskazał radnym działkę na mapie. Wobec braku uwag Przewodniczący 

Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 10 radnych. Wyniki: 

- za – 10, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr LXXV/250/VIII/2024 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania planowanego przez Miasto 

zbycia nieruchomości miejskiej przy ulicy Drogowców. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt. 

Pan R. Sekulski poprosił o wskazanie działki na mapie. 

O godzinie 20:10 Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę. 

O godzinie 20:15 Przewodniczący Rady wznowił sesję. W sesji bierze udział 10 radnych. 

Przewodniczący Rady wskazał radnym działkę na mapie. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 

10 radnych. Wyniki: 

- za – 10, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr LXXV/251/VIII/2024 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania realizacji zadań na ulicach 

zakwalifikowanych do wykonania utwardzenia z wykorzystaniem płyt ażurowych. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i wyjaśnił dlaczego wskazano do realizacji inny 

odcinek niż wskazany w piśmie, które otrzymano od Zarządu Dróg Miejskich.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 

10 radnych. Wyniki: 

- za – 10, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr LXXV/252/VIII/2024 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 



15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania montażu progów zwalniających 

na ulicy Mrowińskiej. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Pan Maciej Bedyński stwierdził, że na ul. Mrowińskiej nie ma miejsca, żeby się rozpędzić tak aby 

montaż progów był koniecznością. 

Pan R. Sekulski powiedział, że nie ma sensu montować progów w miejscu gdzie obowiązuje strefa 

tempo 30 i przekazywać na to pieniądze. 

Przewodniczący Zarządu powiedział, że w dalszym punkcie porządku obrad będzie procedowany 

projekt uchwały o realizację już wcześniej zgłoszonych projektów organizacji ruchu i na to będą 

przeznaczane fundusze w pierwszej kolejności. Przyznał, że progi zwalniające poprawiły 

bezpieczeństwo na głównych drogach jak ulice Słupska czy Sianowska, ale jest dużo ważniejszych 

projektów np. przejść dla pieszych. 

Pan M. Bedyński powtórzył, że na ul. Mrowińskiej nie ma gdzie się rozpędzić, bo w połowie drogi 

jest skrzyżowanie z ulicą Lubosińską, gdzie jest lewoskręt, co ma powodować, że kierowcy muszą 

tam zachować szczególną ostrożność. 

Pan H. Lubawy zaproponował aby doprecyzować miejsce gdzie miałby się znajdować ten próg 

zwalniający.  

Pani M. Najewska zaproponowała negatywną opinię. Stwierdziła, że ten próg jest niepotrzebny. 

Pan R. Sekulski powiedział, że jest za odrzuceniem uchwały. 

Przewodniczący Rady przedstawił radnym jakie są możliwości rozpatrzenia projektu uchwały. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 

10 radnych. Wyniki: 

- za – 1, 

- przeciw – 7, 

- wstrzymało się – 2. 

Projekt uchwały nie został przyjęty. 

Dalszą część protokołu sporządzono na podstawie nagrania.  

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę do godziny 20:46. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Zarządu Dróg Miejskich 

o realizację projektów stałej organizacji ruchu. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 



Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 

10 radnych. Wyniki: 

- za –10, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr LXXV/253/VIII/2024 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

16A. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania 

o ustalenie cen i opłat za korzystanie z mienia komunalnego przekazanego do korzystania 

Osiedlu Krzyżowniki-Smochowice, położonego pomiędzy ulicami Tczewską, Lubowską i 

Braniewską. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Zarządu omówił zmiany stawek za wynajmowanie boisk.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 

10 radnych. Wyniki: 

- za –10, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr LXXV/254/VIII/2024 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

17. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Zarządu poinformował radnych o temacie ksiąg wieczystych żwirowni 

na ul. Człuchowskiej. Powiedział, że mieszkańcy zwrócili się z prośbą o wykreślenie.  

Pan M. Bedyński powiedział, że to nie jest kompetencja Rady Osiedla. Poinformował o strajku 

rolników planowanym na 9 lutego 

18. Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 21:06 zamknął LXXV sesję 

Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice. 

Przewodniczący Rady Osiedla 

Przemysław Polcyn 



Protokolant 

Sulisława Głodowska 

 


